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 BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 

BALVU NOVADA DOME 
Reģ.Nr.90009115622, Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501, tālrunis +371 64522453  

fakss+371 64522453, e-pasts: dome@balvi.lv 

 

Balvos 

 

ĀRKĀRTAS  DOMES SĒDES PROTOKOLS 
 

2022.gada 25.janvārī                                                               Nr. 1 

 

Sēde sasaukta plkst. 10:00 

Sēde notiek attālināti links  https://teams.microsoft.com/ (attēla un skaņas pārraide reālajā laikā) 

izmantojot elektronisko balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. 

Sēdi atklāj plkst. 10:01 

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audio formātā. 

 

Darba kārtībā: 

1. Par projekta “Kompleksu apsaimniekošanas pasākumu īstenošana Vecumu mežu 

teritorijā” pieteikuma iesniegšanu Darbības programmas "Izaugsme un nodarbinātība" 

5.4.1. specifiskā atbalsta mērķa "Saglabāt un atjaunot bioloģisko daudzveidību un 

aizsargāt ekosistēmas" 5.4.1.1. pasākuma "Antropogēno slodzi mazinošas infrastruktūras 

izbūve un rekonstrukcija Natura 2000 teritorijās" un 5.4.3. specifiskā atbalsta mērķa 

"Pasākumi biotopu un sugu aizsardzības labvēlīga statusa atjaunošanai" 5.4.3.2. 

pasākumā "Kompleksu apsaimniekošanas pasākumu īstenošana Natura 2000 teritorijās" 

 

Sēdi vada – Sergejs Maksimovs, Domes priekšsēdētājs  

Sēdi protokolē – Jūlija Korlaša, sēžu protokolu vadītāja 

 

Piedalās deputāti: Domes priekšsēdētāja vietniece Sandra Kapteine, deputāts Sandra Kindzule, 

deputāts Iveta Arelkeviča, deputāts Aldis Bukšs, deputāts Ruta Cibule, deputāts Aija Mežale, 

deputāts Anita Kokoreviča, deputāts Aigars Pušpurs, deputāts Egons Salmanis, deputāts Imants 

Slišāns, deputāts Jānis Trupovnieks, deputāts Marija Duļbinska  

 

Ieinteresētās personas:  

Juridiskā nodaļas vadītāja Ilona Blūma, Juridiskā nodaļas juriskonsults Iveta Kokoreviča, Balvu 

novada administrācijas izpilddirektora vietnieks Jānis Bubnovs, Balvu novada administrācijas 

Izpilddirektora vietnieks Tamāra Locāne, Informācijas tehnoloģiju nodaļas Datorsistēmu un 

datortīklu administrators Valters Kaņepe, Vecumu pagasta pārvaldes pārvaldes vadītājs Ilmārs 

Locāns, Sabiedrisko attiecību nodaļas sabiedrisko attiecību speciālists Terēzija Babāne, 

Juridiskā nodaļas juriskonsults Juris Annuškāns, Kancelejas un personāla nodaļas vadītājs Līga 

Vilciņa, Attīstības plānošanas nodaļas vadītājs Aleksandrs Sņegovs, Kancelejas un personāla 

nodaļas vadītāja vietnieks Mareks Šubenieks, Ziemeļlatgales laikraksta „Vaduguns” redaktors 

Edgars Gabranovs 

 

https://teams.microsoft.com/
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Sēdē nepiedalās deputāti:  Svetlana Pavlovska, Jānis Vancāns – tiešā darba pienākumu dēļ. 

Sēdes vadītājs Sergejs Maksimovs ierosina iepazīties ar ārkārtas domes sēdes darba 

kārtību.  

Deputāti iepazīstas ar ārkārtas domes sēdes darba kārtību. 

Deputātiem nav iebildumu par darba kārtību. 

Sāk darba kārtības jautājuma izskatīšanu. 

 

1.§ 

Par projekta “Kompleksu apsaimniekošanas pasākumu īstenošana Vecumu mežu 

teritorijā” pieteikuma iesniegšanu Darbības programmas "Izaugsme un nodarbinātība" 

5.4.1. specifiskā atbalsta mērķa "Saglabāt un atjaunot bioloģisko daudzveidību un 

aizsargāt ekosistēmas" 5.4.1.1. pasākuma "Antropogēno slodzi mazinošas 

infrastruktūras izbūve un rekonstrukcija Natura 2000 teritorijās" un 5.4.3. specifiskā 

atbalsta mērķa "Pasākumi biotopu un sugu aizsardzības labvēlīga statusa atjaunošanai" 

5.4.3.2. pasākumā "Kompleksu apsaimniekošanas pasākumu īstenošana Natura 2000 

teritorijās" 

 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Skaidro, ka šī projektu ideja tika iepriekš izskatīta Tautsaimniecības 

un vides jautājumu komitejas sēdē, kur komiteja lūdza sagatvot 

pieteikumu šim projektam. 

Ziņo Santa Šmite: Ziņo par sagatavoto lēmuma projektu un sīkāk paskaidro. Prezentē 

"Kompleksu apsaimniekošanas pasākumu īstenošanu Vecumu mežu 

teritorijā." Skaidro, ka atsaucoties uz 16.novembra prezentāciju 

komitejā par projekta iespējām tika sagatavots projekta pieteikums 

tieši par dabas parku Vecumu meži, jo šis bija viens no Nature 2000 

teritorijām, kurām ir derīgs dabas aizsardzības plāns un no dabas 

aizsardzības pārvaldes tika saņemts arī pozitīvs atzinums, ka varam 

piedalīties šajā projektā, jo atbilst visiem nosacījumiem. Sīkāk 

paskaidro par projekta pieteikumu un iesniegšanu, projektā 

paredzētajām aktivitātēm, infrastruktūras atrašanās vietu, risinājumu 

ģenerālplānu, skatu torni, pastaigu koka laipām, informatīvās 

infrastruktūras objektu sakārtošanu, biotopu daudzveidības 

saglabāšanu, izmaksu pozīciju. Īsumā paskaidro par katru pozīciju. Par 

projekta atbalsta iespējām un iegūtajiem punktiem. 

Uzdod jautājumu Aija 

Mežale: 

Cik ir km no Balvu pilsētas līdz šim objektam, kāds ir piekļuves ceļš 

un cik tas ir kvalitatīvs? 

Izsaka viedokli Santa 

Šmite: 

Sīkāk paskaidro un sniedz atbildes. 

Uzdod jautājumu Aija 

Mežale: 

Jautā, kādas ir iespējas nākotnē tādu kvalitatīvu torni izveidot Balvu 

pilsētas teritorijā? 

Izsaka viedokli Santa 

Šmite: 

Sīkāk paskaidro un sniedz atbildes. 

Uzdod jautājumu 

Sandra Kindzule: 

Cik tālu ir līdz Krievijas robežai no torņa? 

Izsaka viedokli Santa 

Šmite: 

Sniedz skaidrojumu un sniedz atbildi. Skaidro, ka tas objekts būs drošā 

zonā. 

Uzdod jautājumu Jānis 

Trupovnieks: 

Par upju tīrīšanu, kā tieši tas ir domāts, vai šajā sakarībā, ka ir tuvu 

Krievijas robeža nevarētu ieinteresēt Aizsardzības ministriju, kā arī 

par ceļu sakārtošanu, kas būtu jāiekļauj pašvaldības budžetā, lai varētu 

tajā objektā nokļūt? 
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Izsaka viedokli Santa 

Šmite: 

Sniedz skaidrojumu, atbild uz jautājumiem un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Atbildot uz deputāta J.Trupovnieka jautājumiem sniedz sīkāku 

skaidrojumu. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ka ceļš no Viļakas līdz Borisovai ir diezgan labā stāvoklī un 

Latvijas valsts ceļu prioritārajā posmu sarakstā tieši šis ceļš ir iekļauts, 

ka vajadzētu to noskaidrot, kāpēc tā. Skaidro par grantēto ceļu, ka 

šobrīd ir iespējas atjaunot un uzlikt dubulto virsmu pirms tam pārņemt 

ceļu pašvaldības pārziņā. Tas ir tas jautājums, par ko tika runāts 

iepriekš, ka ir jāveic kopējā novada ceļu analīze, jāizpēta un 

jāizanalizē, kuri ceļi ir jāpārņem pašvaldības pārziņā un, kuros ceļos ir 

jāiegulda. Skaidro par pašu projektu, ka ir paveikts liels darbs un tas ir 

vērtīgs objekts, kas tieši varētu būt kā gala punkts šim Greenways 

projektam. Cer, ka tuvākajā laikā uzmanība un darba resurss tiks 

koncentrēts arī attiecībā uz Sompaku purvu un plāna sastādīšanu, lai 

šie darbi nenorit haotiski un cer, ka nākamajā domes sēdē tiks iekļauts 

jautājums par uzdevumu sagatavot vistuvākajā laikā attīstības plānu 

Stompaku nometnes un purva attīstībai. Skaidro, ka tūristu uzmanība 

attiescībā uz Stompakiem ir ļoti pieaugusi un cilvēki brauc un iet, tāpēc 

ir svarīgi parūpēties par tā purva un nometnes stāvokli. Sīkāk 

paskaidro, ka Vecumu meži izceļas ar unikālu objektu, kurš ir 

pierādījums tautas senvēsturei - vēde un sīkāk par to paskaidro. 

Izsaka viedokli Jānis 

Trupovnieks: 

Par finansējumu un iespējamo projekta līdzfinansējumu paredzēšanu 

ir ļoti būtiski projektam iegūt to lielāko punktu skaitu un ieteikums 

izvēlēties finansējumu, kur ir 27%. 

Izsaka viedokli Santa 

Šmite: 

Skaidro, kas tieši atšķiras tajās izmaksās un pašvaldības finansējumu. 

Uzdod jautājumu Jānis 

Trupovnieks: 

Kāds ir citu deputātu viedoklis par šiem līdzfinansējumiem, riskiem 

un šīm pozīcijām? 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka domes lēmums sagatavots uz 27%. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Skaidro, ka būtisks projektā ir punktu skaits. Tas ir atklātais konkurss 

un konkurence tur būs. 

Izsaka viedokli Santa 

Šmite: 

Sīkāk paskaidro par saskaņošanu ar dabas aizsardzības pārvaldi un, ka 

viņi ir ieinteresēti šī objekta izveidē un infrastruktūras sakārtošanā. 

Uzdod jautājumu 

Sandra Kindzule: 

Ja finansējums tiek palielināts vai arī punktu skaitu ir iespēja iegūt 

lielāku, vai arī tas ir maksimālais punktu skaits, ko var iegūt par šo 

līdzfinansējumu. 

Izsaka viedokli Santa 

Šmite: 

Sniedz atbildi un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Sīkāk paskaidro par iespējām šāda vai līdzīga torņa izbūvi Balvos. 

Izstrādājot Muižas apbūves pētniecisko darbu būtu vairāk saprotams, 

kur un kā būtu jādara. Tas arī būtu Attīstības un plānošanas nodaļas 

uzdevums parādīt, kur varam dabūt šo finansējumu. Šobrīd šis 

finansējums ir dabas teritorijām un pilsētvidēm ir citi projekti un 

aktivitātes. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu. 
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Izsaka viedokli Santa 

Šmite: 

Skaidro, ka iespējams, ka būs jāmaina kopējā summa, bet ņemot vērā 

to, ka šobrīd lēmumā tiek atspoguļota lielāka summa, tad šobrīd nebūtu 

jāgroza lēmums un pēc tam tad iespējams mazināsies gala summa. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

12 (Iveta Arelkeviča, Aldis Bukšs, Ruta Cibule, Marija 

Duļbinska, Sandra Kapteine, Sandra Kindzule, Sergejs 

Maksimovs, Aija Mežale, Aigars Pušpurs, Egons 

Salmanis, Imants Slišāns, Jānis Trupovnieks) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  
1 (Anita Kokoreviča - Nepiedalās balsojumā)- tehnisku 

iemeslu dēļ 

Nolemj: 

Pieņemt lēmumu "Par projekta “Kompleksu 

apsaimniekošanas pasākumu īstenošana Vecumu mežu 

teritorijā” pieteikuma iesniegšanu Darbības 

programmas "Izaugsme un nodarbinātība" 5.4.1. 

specifiskā atbalsta mērķa "Saglabāt un atjaunot 

bioloģisko daudzveidību un aizsargāt ekosistēmas" 

5.4.1.1. pasākuma "Antropogēno slodzi mazinošas 

infrastruktūras izbūve un rekonstrukcija Natura 2000 

teritorijās" un 5.4.3. specifiskā atbalsta mērķa 

"Pasākumi biotopu un sugu aizsardzības labvēlīga 

statusa atjaunošanai" 5.4.3.2. pasākumā "Kompleksu 

apsaimniekošanas pasākumu īstenošana Natura 2000 

teritorijās"". 

 

 
 

Sēdi slēdz plkst. 10:53 

 

Pielikumi: 

Lēmums: 1.§ - bez pielikumiem. 

 

 

Sēdi vadīja – 

Domes priekšsēdētājs                   Sergejs Maksimovs 

 

 

 

Sēdi protokolēja –  

sēžu protokolu vadītāja                                      Jūlija Korlaša 

 

 

Protokols parakstīts 25.01.2022. 
 

 


